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ACTA DE LA REUNIÓ PRESENCIAL DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 

Dia 28 de setembre de 2021 
 
 
Assisteixen a la reunió:  
 

NOM COGNOMS REPRESENTACIÓ ASSISTÈNCIA  
Conxita Almarcha Villena GAM Lilium   Sí 
Agnès  Arévalo Luque Ciutadana   Sí 
Alba Baltiérrez Alier ERC   Sí 
Gemma Boix Pou FEM Manresa   Sí 
Carme Casanueva Cabrero El Nord de la Dona   Sí 
Cristina Cruz Mas Regidora Feminismes/presidenta   Sí 
Mariona Descarrega Alsina Creu Roja Manresa   Sí 
Awatit  Al Noor   Sí 
Kati Lorca Martinez jubilats UGT   Sí 
Montse Margarit Castells Ciutadana   Sí 
Mercè Moltó Biarnés Ciutadana   Sí 
Miguel Pérez Silva Ciutadà   Sí 
Sandra Pujol Solernou Ciutadana   Sí 
Montserrat Roldán Rodríguez Ciutadana   Sí 
Mariana Romero Salguero PSC   Sí 
Imma Serra Martinez L'Olivera   Sí 
Lola Terra Solà FAVM   Sí 
Jeroni  Muñoz Cap de servei   Sí 
Laura Castany Figuera Secretària del Consell  Sí 
Esther Colillas Malet FUB  S’excusa 
Maria Cunill Gil Ciutadana   S’excusa 
Montserrat Mestres Angla Ciutadana   S’excusa 
Clotilde Morales Coca Col·legi de Metges   S’excusa 
Alicia Orive Solà Ciutadans C's   S’excusa 
Aurora Pérez La Rosa Ciutadana   S’excusa 

Gina-Sonia Plopu 
Ass. Cultural Romanesa de 
Manresa   S’excusa 

Verónica Soto Villa Ciutadana   S’excusa 
Mª Pilar Sucarrats Querol AV Cots-Guix-Pujada Roja   S’excusa 
 
 
 
 
 
S’inicia la reunió a les 6 de la tarda de manera presencial al Centre Cultural el 
Casino. 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la reunió anter ior.  
S’aprova l’acta.  

 

2. Valoració del II Pla d’Igualtat de gènere:  
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Amb grups reduïts es duu a terme l’avaluació del Pla i seguidament es posa en 
comú. Les principals idees sorgides són les següents:  

- En general hi ha desconeixement per part del Consell de les 
línies estratègiques i  accions del Pla.  

- Es demana que el proper Pla sigui més visual, més curt i 
més pràctic. Opinen que els documents tant llargs no 
faciliten poder-ne fer el seguiment.  

- Es valora positivament la transversalitat amb alguns 
departaments municipals com és cultura.   

- Coneixen bé algunes accions del Pla, sobretot les que el 
Consell hi participa, tot i que costa identificar que aquestes 
són accions del Pla, com serien: les campanyes de 
sensibilització del 8 de març, del 28 de maig i del 25 de 
novembre, accions del nomenclàtor del carrers de la ciutat, 
projectes de lluita contra la violència masclista,... 

- Altres accions del Pla que es coneixen: la transversalitat 
municipal, el Punt Lila per Festa Major, la formació per a 
personal municipal, el Protocol contra l’assetjament sexual o 
per raó de gènere, l’atenció individualitzada que es duu a 
terme des del SIAD a les dones víctimes de violència de 
gènere, l’obertura del SAI.  

- En general les valoracions de les accions que han anomenat 
són bones o molt bones. També valoren en positiu 
l’adaptació del servei i de les accions i campanyes degut a la 
situació de pandèmia. De la transversalitat amb altres 
regidories opinen que cal més visibilitat d’aquest treball 
transversal.  

- En quan al paper que ha de tenir el Consell en relació amb el 
Pla diuen que cal que coneguin millor el Pla i tenir més 
informació continuada d’aquest, elles haurien de fiscalitzar, 
pressionar i fer complir el Pla però pensen que tenen un 
paper poc visible i no gaire rellevant, tret dels actes en què el 
Consell hi participa activament. També creuen que hi hauria 
d’haver una representant del Consell a la comissió de 
seguiment del Pla.   

- El compromís que pensen que té l’Ajuntament amb les 
polítiques de gènere i igualtat creuen que és alt per part de 
la regidoria de feminismes i LGTBI però poc visible per part 
de les altres regidories, que en ocasions manca 
transversalitat i perspectiva feminista en altres regidories.  
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3. Valoració de les tertúlies del Consell Municipal  de la Dona:  
 

En Miguel Perez, com a representant de la comissió organitzadora de les 
tertúlies exposa l’avaluació que n’ha fet la comissió juntament amb la regidora i 
la Laura Castany:  

  

• En general estem contents de com han anat les tertúlies i el molt bon 
nivell de les ponents.   

• Lamentem la poca participació i implicació del Consell. 
• Fins ara els temes els hem triat els components de la comissió que 

organitzem les tertúlies. Hem tingut en compte alguna proposta feta des 
del consell, però en general els hem triat nosaltres.  

• Els ponents en la seva gran majoria els hem proposat nosaltres i els 
contactes també els hem fet nosaltres.  

• Hem tingut ponents de gran vàlua i creiem que el fet de fer les reunions 
virtuals han facilitat la seva participació. 

• En quant a la difusió ha estat un tema complicat. El suport administratiu i 
logístic ha estat poc eficient. Hem tingut algunes dificultats en aquest 
sentit. 

• En general la difusió l’hem fet nosaltres als nostres grups de contactes.  
• Som conscients de que les reunions virtuals són difícils de gestionar. 

Sabem que l’ideal és fer les reunions presencials.  
• Valorem positivament la continuïtat de la Secció Tertúlies/ Debats del 

Consell Municipal de la Dona. 
 
Propostes de millora: 

• Es proposa fer les tertúlies bimensuals.  
• També es farà un resum de cada tertúlia u es penjarà a la web.  
• Creiem necessari disposar de més suport administratiu i logístic.  
• Creiem que caldria estudiar la fórmula idònia per donar a conèixer les 

tertúlies a través de la web municipal. Un apartat amb l’activitat del 
Consell, on hi hagués el que fan els diferents grups de treball, on s’hi 
pengin els manifestos, les actes de les reunions, tertúlies etc. 

• Fer difusió de manera més visual, cartells, baners, més presència a les 
xarxes.  

• Obrir les tertúlies a tota persona interessada, no només a membres del 
Consell.  

• De cara a les properes reunions, hauríem de veure si es poden fer 
presencials o mixtes, i veure el lloc. 

3.- Possibles temes de debat  

1. Dona i Esport ( Pensar fer-ho al voltant al més de març, ja que el 8 de 
març anirà sobre aquest tema ) 
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2. Dona i vellesa  
3. El silenci de les dones ( va ser un suggeriment arribat ) 
4. Dona i Art.  
5. Al voltant del 25 de novembre, violència masclista.  

Un cop finalitzada la valoració s’obra un torn de paraules.  

Les persones que han assistit a alguna tertúlia, les han trobat molt interessants.  

S’opina que el format virtual no és el més idoni per fomentar la participació 
sobretot de dones grans i es demana que es facin les tertúlies de manera 
presencial.  

Des del SIAD s’ofereix el servei per seguir la tertúlia des d’allà per les persones 
que tenen dificultats per connectar-se, o fer el suport logístic que calgui per 
poder-hi assistir.  

S’explica, que un cop passades les restriccions de la pandèmia, el què fa 
decidir si una tertúlia serà presencial o virtual és la disponibilitat de la ponent 
per desplaçar-se. Algunes ponents no haguessin participat en la tertúlia si ho 
haguéssim fet presencial i els hi impliqués hores de desplaçament. Tot i així es 
procurarà fer-les presencials.  

 

4. Campanya del 25 de novembre:  

S’ha de començar a treballar amb la campanya del 25. Es demana qui més es 
vol apuntar a la comissió organitzadora. S’apunta la Awatit i la Mercè Moltó.  

 

5. Altres:  

Cor de Dones : s’explica que s’inicia un projecte nou el Cor de dones que vol 
ser un espai de trobada entre dones des d’on teixir vincles, expressar-se, 
cuidar-se i empoderar-se. Una proposta que aculli a dones de diferents orígens, 
realitats i edats per posar la vida al centre. El cor pretén esdevenir també un 
espai des del qual compartir amb confiança i seguretat per promoure la reflexió 
sobre el paper de la dona i l’origen de les injustícies i desigualtats. 

Dia de les persones grans: el 5 d’octubre a les 18h es presentarà l’estudi que 
estem elaborant sobre les Dones grans a Manresa, per tal d’evidencial les 
desigualtats que viuen les dones.  

Jornades de la Dona: Alguna membra del Consell demana que s’organitzin 
unes Jornades de la Dona amb diversos temes a debatre. Fa anys es va fer i 
va ser molt interessant.  

Nomenclàtor: Ja que el Consell està implicat en el nomenclàtor femení, es 
demana tenir més presència i que se les tingui en compte alhora d’aprovar 
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dictàmens de canvis de noms i en les inauguracions dels nous carrers. Ara 
mateix hi ha el canvi de nom de la Plaça Montserrat per la Plaça de Palmira 
Jaquetti.  

Dones marroquines: L’Awatit mostra la seva preocupació per la manca de 
coneixement dels drets que tenen les dones marroquines i que això les porta a 
viure situacions de discriminacions i violència importants. És un tema que cal 
treballar, per altra banda, cal treballar també el tema de l’idioma, ja que si no, 
això esdevé una barrera per poder abordar altres temes.  

Sense res més a tractar, es dóna acabada la reunió.  


